
2021-04-27

Interpellation – Varför inte minskad invandring 
med EBO? 
I januari 2020 skrev Margaretha Larsson (M) och undertecknad en motion om 
att utöka undantaget från EBO-lagen i Gävle. Anledningen var att Gävle tagit 
emot många asylsökande och tagit ett stort ansvar trots utmaningar med 
integration innan flyktingkrisen.  

Ska Gävle kommun lyckas med sitt integrationsuppdrag så behöver Gävle en 
paus. Man kan inte förvänta sig att en kommun effektivt kan upprätta en god 
integration om systemet ständigt har ett högt tryck på sig. Moderaterna ansåg 
därför att hela kommunen bör undantas EBO-lagen.  

Efter det har lagen om EBO ändrats så att kommunerna måste låta 
Länsstyrelsen tycka till innan man anmäler ett område som ska undantas. 
Lagändringen gäller från och med 2020-08-15. Således är sannolikheten mindre 
att en hel kommun kan undantas. 

Kommunerna som har denna möjlighet, 32 stycken, skulle innan årsskiftet 
ansöka på nytt om de vill undanta områden från EBO. Majoriteten av 
kommuner som har chansen att göra undantag har redan tagit beslut om att 
göra det eller ej. 

Den styrande politiska koalitionen i Gävle tycks dock fortsätta att motsätta sig 
ett undantag från EBO-lagen. Ett undantag som flera andra kommuner 
genomfört för att bidra till en bättre integration och minskad segregation samt 
invandring. 

Med anledning av ovanstående frågar jag kommunstyrelsens 
ordförande Åsa Wiklund Lång (S) följande: 

- Varför fortsätter den politiska majoriteten att säga nej till denna åtgärd? 

- Ser kommunstyrelsens ordförande inte ett behov av minskad invandring till Gävle 
kommun? 

- Hur arbetar Gävle kommun för att minska segregationen? 

- Anser kommunstyrelsens ordförande att de åtgärder Gävle kommun vidtagit varit 
tillräckliga? Om inte, vilka andra åtgärder kan Gävleborna vänta sig för att 
integrationen ska förbättras och segregationen minska? 
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